
Zápis ze schůze Školské rady ZŠ Skálova  

 

Datum: 13. 6. 2023            Místo konání: online 

Přítomni: 

• Vendula Bičíková 

• Anna Drbohlavová 

• Jaroslav Koreň 

• Lukáš Koucký 

• Petra Houšková

Omluveni: 

• Zbyněk Miklík 

Host: 

• Michal Loukota, ředitel ZŠ 

 

Témata k diskuzi/hlasování: 

1. Seznámení přítomných s programem schůze (L. Koucký) 

2. Seznámení přítomných s novinkami ze školy (M. Loukota) 

a. úspěchy ve sportu (republikové finále v atletice – starší žákyně 1. místo Pohár rozhlasu, mladší 
žákyně – 3. místo čtyřboj) i soutěžích v ČJ (Souboj čtenářů – 1. místo v ČR) 

b. podařené školní akce (Škola hrou, zahradní slavnost) + vybrané finance na knížky do tříd – 1. st., 
stání na kola – 2. st. 

c. s parlamentem školy probíhá diskuze o podpoře jízdy na kolech a koloběžkách do školy a stání 
na kola – žádost do participativního rozpočtu. 

3. Bezpečné stání na kola/koloběžky před školou na čipy (A. Bouzková) 

a. Vize školy je vytvořit stání na kola u jídelny ve Skálovce. Stání by bylo zastřešené, s kamerou a 
třeba na čipy. 

b. Paní Houšková doplňuje, že tento plán mají všechny 3 ZŠ v Turnově a rozpočet je cca 300.000 
Kč. 

4. Výsledky dotazníku ke kvalitě stravování a nějaký závěr ze strany školy. (Z. Miklík) 

a. dotazník proběhl na podzim, v lednu byly poslány grafy a výsledky, výsledky jsou na webu školy 

i. 70 % strávníků souhlasí, že strava je pestrá, výsledek vedení školy hodnotí jako velmi 
dobré. 

ii. Hlídáme více kvalitu potravin (především brambory) 

iii. Také podporujeme zeleninové saláty, strávníci si zeleninové saláty chválí. 

b. Paní Houšková to srovnává s ostatními školami. Navštívila všechny jídelny a podporuje vedoucí 
školních jídelen, aby se od sebe navzájem inspirovali. 

5. Výsledek instalace laviček u vchodů do škol (obě budovy na Alešovce). Podnět, který jsem dával na 
jedné z minulých ŠR. Pochopil jsem z posledního ZM záměr instalace stojanů na kola? (Z. Miklík) 

a. Lavičky jsou objednané, ale tech. služby hlásí, že zatím nedorazily. Jsou definovaná místa, kde 
budou lavičky stát. 

b. Ano, stání je v plánu viz bod 3. 

6. Bylo by dobré mít jednotný systém pro sledování příspěvků rodičů do fondů. Někde sdílený v 
elektronické podobě (ne sešitky, který si vede každá paní učitelka po svém a jsou na vyžádání k 



nahlédnutí a vysvětlení). Protože nejsou třídní schůzky na téma "fondy, čerpání, stav", tak se o to musí 
zajímat každý rodič samostatně. (Z. Miklík) 

a. Sledování stavu tř. fondu nechává p. ředitel na třídních učitelích, doposud nebyl důvod to 
kontrolovat. Pokud by šk. rada podala žádost, aby to bylo sledováno, technicky by to šlo, ale 
bude to pro učitele další administrativa navíc. Pan Koreň souhlasí, že je to pro učitele zbytečná 
administrativa navíc. 

7. Úspěšnost dětí z našich ZŠ v přijímačkách na střední školy a gymnázia (4-letá, 8-letá). (Z. Miklík) 

a. Přijímací řízení bylo to v letošním roce úspěšné (20 ze 104 se nedostalo na 1. pokus), aktuálně 
jsou všichni žáci přijati na SŠ. Na 4-letá gymnázia (z 15 uchazečů se dostalo 13) a na 8-letá (z 15 
uchazečů se dostalo 11 žáků). Výsledek byl nad očekávání vedení školy. 

b. Za všechny školy v Turnově paní Houšková uvádí, že úspěšnost je v Turnově velmi pěkná. 
Konkrétní čísla jsou v příloze zápisu. 

8. Jaký je aktuální stav v jednání s Libereckým krajem ohledně výměny školních budov? V novinách 
Turnovsko v akci byla uvedena jako jedna z variant nové školy u nádraží přestěhování ZŠ Skálova k 
nádraží. Pokud by k této variantě došlo, zůstane ZŠ Skálova sportovní školou, když u nádraží nebude 
mít jednoduše dostupný atletický stadion? (J. Koreň) 

a. Paní Houšková uvádí, že jsme stále v jednání s Libereckých krajem, aktuálně čekáme na 
vyjádření rady kraje na dokument, kde je výměna navržena. Město Turnov se snaží, aby se 
dohoda uskutečnila do září, aby se změny stihly před volbami. Aktuálně je v zastupitelstvu 
města Turnov naprostá shoda k tomuto tématu. 

b. M. Loukota dodává, že je důležitý bod financování tohoto projektu, protože pokud by bylo 
financování 1:1, je to pro město nereálný výdaj. 

c. M. Loukota dodává, že součástí plánu jsou i plány rekonstrukcí sportovišť. 

d. Město plánuje na podzim různá setkání s veřejností, aby byly zohledněny všechny pohledy. 
Kdyby vše dopadlo ideálně, přesun by se mohl uskutečnit v září 2026. 

e. V srpnu (30.8.2023) bude předpremiéra TV dokumentu „Jak se dělá dobrá škola“, pozvánka je 
přílohou zápisu. 

9. Systém přípravy žáků 9. ročníků k přijímacímu řízení a plánované personální změny vyučujících v 9. 
ročníku. (P. Houšková) 

a. M. Loukota odpovídá, budou nabídnuty placené kurzy ČJ a M, uvidíme, jaký bude zájem. U 
matematiky i češtiny jsou posíleny hodiny v rámci ŠVP, aby byla příprava co nejdůkladnější. 
Před Vánocemi se píšou cermat testy. Posíleny jsou i tandemové hodiny. Vyučující ČJ a M ve 
všech 9. třídách se nemění. V 9.A bude pokračovat paní tř. učitelka L. Konopková. 

10. Lepší využití školní zahrady - altán, workout hřiště, tyče na natažení sítě... (A. Bouzková) 

a. M. Loukota je předdomluven se správou majetku, že by navrhli využití prostoru pro „workout“, 
natažení sítí je komplikované kvůli využití prostoru pro větší akce s lidmi. Altán je komplikovaný 
vzhledem k ochrannému pásmu památných stromů, spíše vedení školy zvažuje, zda by nešlo 
zastřešit lavičkové sezení, které už v zahradě je. Z rezervního fondu je nyní aktuálně nutné 
podpořit školní jídelnu, kde je nutná investice do strojů. 

11. Postupná výměna šatních kójí za skříňky (A. Bouzková) 

a. Vedení školy investici zvažuje z vícero důvodů. Zaprvé jsou nyní jiné nutné výdaje (školní 
jídelna), zadruhé v kontextu stěhování školy není jisté, zda se investice vyplatí, zatřetí je otázka, 
zda se žáci se zaměřením na sport do polovičních skříněk vejdou. Tento bod je tedy stále 
v jednání a čeká se především na výsledek projektu výměny budov. 

12. Věnovat větší pozornost výuce moderních dějin v hodinách dějepisu v kontextu aktuálního dění. 
Pohledy na aktuální dění u dětí základních škol je různé a dezinformace ovlivňují názory budoucí 
generace. (J. Koreň) 

https://forms.gle/utLi6L7eNpbTCmBW6


a. M. Loukota odpovídá, že se škola o tuto aktivitu snaží, souhlasí s důležitostí výuky moderních 
dějin. Škola využívá i preventivní programy (manipulace, kritické myšlení), aby měli žáci 
možnost lépe rozlišovat informace, které k nim přicházejí. 

b. Příští týden školu navštíví p. Meyer, novinář z Deníku – v rámci programu Člověka v tísni – 
Jeden svět na školách a téma dezinformací bude součástí jeho diskuzí se žáky. 

13. Ukončení schůze (L. Koucký). 

 

Zápis vypracoval a elektronicky zaslal předseda ŠR Lukáš Koucký 13. 6. 2023. 

 

   


